
PROTOKÓŁ NR 52/18
z posiedzenia Komisji Społeczno - Oświatowej RM w Augustowie

z 21 lutego 2018 r.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli – listy obecności w załączeniu.

Porządek posiedzenia:
1. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał na XLV sesję Rady Miejskiej.
2. Omówienie spraw związanych z konkursem na dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 

w Augustowie. 



Posiedzenie  Komisji  Społeczno – Oświatowej  RM otworzył  Pan Adam Wysocki  
– Przewodniczący Komisji.

Zapoznał obecnych z proponowanym porządkiem posiedzenia, który został przyjęty.

Ad. pkt 1
Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał na XLV sesję Rady Miejskiej.

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  programu  opieki  nad
zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  miasta
Augustowa w 2018 r. 

Pani  Barbara  Korzeniewska  –  Pełnomocnik  Burmistrza  omówiła  projekt  uchwały  
w ww. sprawie. 

Pan  Radny  Wojciech  Krzywiński  zwrócił  uwagę,  że  Nadleśnictwo  Augustów  zgłosiło
uwagę a  mianowicie,  że w Programie  nie  określono kto będzie ponosił  koszty związane  
z  leczeniem  lub  eutanazją  zwierząt  wolnożyjących  (sytuacje  związane  z  wypadkami  
na drogach). 

Pani Barbara Korzeniewska poinformowała, że zgodnie z umową zawartą z weterynarzem,
który  obsługuje  wypadki  drogowe,  koszty  związane  z  leczeniem  lub  eutanazją  zwierząt
dzikich będzie ponosiło Miasto. 

Pan  Adam  Wysocki  –  Przewodniczący  Komisji  Społeczno  –  Oświatowej  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  ww.  sprawie.  W  wyniku  przeprowadzonego  jawnego
głosowania Komisja Społeczno – Oświatowa jednogłośnie, 5 głosami za, wyraziła pozytywną
opinię na temat projektu uchwały w ww. sprawie. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/401/2017 Rady
Miejskiej  w Augustowie  z  dnia 11  grudnia  2017 r.  w sprawie  uchwalenia  Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta Augustowa
na 2018 rok. 

Pan Michał Kotarski – Inspektor w Wydziale Spraw Społecznych i Administracyjnych
omówił projekt uchwały w ww. sprawie. 

Pan  Adam  Wysocki  –  Przewodniczący  Komisji  Społeczno  –  Oświatowej  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  ww.  sprawie.  W  wyniku  przeprowadzonego  jawnego
głosowania Komisja Społeczno – Oświatowa jednogłośnie, 5 głosami za, wyraziła pozytywną
opinię  
na temat projektu uchwały w ww. sprawie. 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr XLIV/421/18  Rady
Miejskiej  w  Augustowie  z  dnia  16  stycznia  2018  r.  w  sprawie  ustalenia  opłat  
za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola  publiczne  prowadzone  przez  Miasto
Augustów.

Pan Dariusz Szkiłądź – Kierownik Wydziału Edukacji i Sportu omówił projekt uchwały
w ww. sprawie. 
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Pan Radny Tomasz Dobkowski zapytał, czy opłacalnym dla Miasta jest, kiedy rodzice spoza
gminy miasta Augustów posyłają swoje dzieci do augustowskich przedszkoli. 

Pan Dariusz Szkiłądź odpowiedział, że dla budżetu miejskiego opłacalnym jest jeżeli dzieci
spoza Augustowa uczęszczają do augustowskich przedszkoli. Miasto zyskuje wówczas 1 zł  
za każdą godzinę pobytu dziecka w przedszkolu, poza godzinami, które są bezpłatne. Ponadto
im więcej  dzieci  w  przedszkolu  tym niższe  koszty  utrzymania  1  dziecka,  a  tym samym
zmniejsza się dotacja wypłacana przedszkolom niepublicznym. 

Pan Radny Tomasz Dobkowski  zasugerował,  aby dzieciom z innych gmin stworzyć jak
najlepsze  warunki  w przedszkolach miejskich,  aby rodzice  chcieli  posyłać do nich  dzieci
skoro  Miastu  się  to  opłaca.  Zwrócił  uwagę,  że  jest  już  rozstrzygnięcie  dotyczące  kwestii
przekształcenia przedszkoli niepublicznych na publiczne. 

Pan Dariusz  Szkiłądź  przyznał,  że  pismo  prowadzącej  niepubliczne  przedszkole  zostało
przekazane Burmistrzowi do ponownego rozpatrzenia. Poinformował, że również inna osoba
prowadząca  przedszkola  niepubliczne  oczekuje  w  tym  względzie  na  rozstrzygnięcie
Podlaskiego Kuratora  Oświaty.  Prawdopodobnie  przedszkoli  niepublicznych  o  charakterze
publicznym będzie więcej, co będzie wiązało się z tym, że przedszkolom publicznym będzie
coraz  trudniej  się  utrzymać.  Zwrócił  uwagę,  że  w przedszkolach publicznych  obowiązuje
Karta Nauczyciela, natomiast w przedszkolach niepublicznych pracownicy zatrudniani są na
podstawie  Kodeksu  Pracy  i  pracownicy  zatrudnieni  na  takich  zasadach  otrzymują
wynagrodzenia dwukrotnie niższe. 

Pan Radny Tomasz Dobkowski stwierdził, że w tym wypadku powinno się bardziej skupić
na potrzebach dzieci i rodziców. Stwierdził,  że jeżeli przedszkole za jedno dziecko dostaje
dokładnie tyle samo ile kosztuje ono w placówkach publicznych to zyskiem, który wynika  
z tego działania jest różnica między Kartą Nauczyciela a zatrudnieniem na wolnym rynku.
Można  spodziewać  się,  że  wynagrodzenia  nauczycieli  w  przedszkola  publicznych  
i niepublicznych wyrównają się. 

Pan  Dariusz  Szkiłądź  stwierdził,  że  nie  rozumie  Podlaskiego  Kuratora  Oświaty,  który
wyraził wolę, aby przedszkola niepubliczne przekształcić na publiczne i chce prywatyzować
usługi przedszkolne na terenie województwa i oczywiście ma do tego prawo. 

Pan  Radny  Tomasz  Dobkowski  porównał  inwestycję  miejską  i  prywatną  (wykonaną  
w bardzo wysokim standardzie)  gdzie koszty budowlane różnią się od siebie zasadniczo,  
tzn. inwestycja prywatna w porównaniu do miejskiej jest zdecydowanie tańsza. Podkreślił,  
że  Radni  Naszego  Miasta  wcale  nie  chcą  sprywatyzowania  przedszkoli  publicznych.
Podkreślił, że skoro Podlaski Kurator Oświaty i prawo w Polsce stanowią tak a nie inaczej  
to Burmistrz, Radni czy Kierownik Wydziału Edukacji i Sportu nie mają na to wpływu. 

Pan Adam Wysocki  stwierdził,  że powszechnym jest powierzanie jednostkom prywatnym
prowadzenia przedszkoli publicznych po to, aby uniknąć kosztownych remontów. 

Pan Dariusz  Szkiłądź  podał  przykład  gminy Kętrzyn  gdzie  pozostało  jedno przedszkole
publiczne,  na  podstawie  którego  wylicza  się  koszt  utrzymania  dziecka  w  pozostałych
przedszkolach. Pozostałe przedszkola to przedszkola niepubliczne, w których dzieci realizują
obowiązek przedszkolny. Stwierdził, że po decyzji Podlaskiego Kuratora Oświaty pojawi się
zielone  światło  i  w  ciągu  kilku  lat  placówki  niepubliczne  przekształcą  się  w  placówki  
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na prawach placówek publicznych. Stwierdził,  że błędem poprzedników było niezwrócenie
uwagi  na  rozbudowę  i  modernizację  sieci  przedszkoli  publicznych,  która  w  efekcie  jest
bardzo zaniedbana. Kolejnym problemem są wysokie koszty związane z utrzymaniem dziecka

w przedszkolu. Wysokie koszty spowodowały wzrost dotacji. 

Pan Radny Wojciech Krzywiński zapytał, czy jeżeli przedszkole niepubliczne przekształca
się na publiczne to czy wówczas pracowników zaczyna obowiązywać Karta Nauczyciela. 

Pan Dariusz Szkiłądź odpowiedział, że w takim przypadku Karta Nauczyciela nie zaczyna
obowiązywać. 
 
Pan Radny Tomasz Dobkowski  stwierdził, że w ten sposób państwo polskie pozbywa się
Karty Nauczyciela. 

Pan Radny Adam Wysocki zapytał w jaki sposób zgodnie z nową uchwałą będzie naliczana
dodatkowa godzina  za  usługi  przedszkolne.  Czy nadal  będzie  naliczana  każda rozpoczęta
godzina? 

Pan  Dariusz  Szkiłądź  odpowiedział,  że  naliczenie  opłaty  dokonywane  jest  za  każdą
zakończoną godzinę.

Pan  Adam  Wysocki  –  Przewodniczący  Komisji  Społeczno  –  Oświatowej  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  ww.  sprawie.  W  wyniku  przeprowadzonego  jawnego
głosowania Komisja Społeczno – Oświatowa jednogłośnie, 5 głosami za, wyraziła pozytywną
opinię na temat projektu uchwały w ww. sprawie. 

Ad. pkt 2
Omówienie spraw związanych z konkursem na dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4  
w Augustowie. 

Pan Adam Wysocki poinformował, że omówienie spraw związanych z konkursem dyrektora
Szkoły Podstawowej Nr 4 w Augustowie odbędzie się w terminie późniejszym. 

Protokołowała:  Przewodniczył:
  
          /Ewa Szczepańska/
                                                                                              Przewodniczący 
                                                                             Komisji Społeczno – Oświatowej RM

                                                                                              Adam Wysocki
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